
 

 

  

Memo 
 

  

 
Datum: 

08-10-2019 
 

  

Onderwerp:  Informatie stand van zaken inwinnen juridisch advies over standpunten actiecomité 
Voorthuizen Windmolens NEE. 

Ter attentie van:  Gemeenteraad Barneveld 

Afzender:  College b&w  

  Geachte raadsleden, 

Via deze memo informeren wij u over de stappen die we op dit moment ondernemen 
om  enkele standpunten van het actiecomité Voorthuizen Windmolens NEE juridisch te 
laten toetsen.  
 
Standpunt van het college en raadsbesluit 
Het college staat volledig achter het genomen raadsbesluit om in het MER-onderzoek 
het gehele grondgebied van de gemeente Barneveld op mogelijkheden voor 
windenergie te onderzoeken. Daarin zijn alle locaties gelijk en is geen uitzondering 
gemaakt voor een specifieke locatie.  
Om die reden hebben we de gemeenteraad in 2017 voorgesteld om gebieden niet op 
voorhand uit te sluiten van de MER-procedure. Op basis van de MER-resultaten 
kunnen we eenduidig uitleggen naar alle bewoners en overige stakeholders waarom 
we een locatie wel of niet geschikt achten voor windenergie. In de structuurvisie die 
daarop volgt kan dan door de gemeenteraad goed onderbouwd worden welke locaties 
we in de gemeente geschikt achten voor windenergie (en welke niet). Zo kan 
zorgvuldige besluitvorming plaatsvinden. Om die reden maakt ook Zeumeren als 
onderzoekslocatie voor windenergie onderdeel uit van de lopende MER-procedure. Dit 
besluit is eerder door ons juridisch goed onderbouwd.  
 
We hanteren deze aanpak overigens niet alleen voor windenergie; ook voor alle 
andere instrumenten uit de energiemix zoals zon, warmte en biomassa zoeken we in 
onze gehele gemeente naar mogelijkheden. Dit doen we samen met de inwoners in de 
dorpsgesprekken die dit najaar starten. Zo kunnen we onze eigen regie voeren in de 
energietransitie van de gemeente Barneveld.  



Het  raadsbesluit om in het MER-onderzoek het gehele grondgebied van Barneveld op 
mogelijkheden van windenergie te onderzoeken, voeren we als college daarom 
onverkort uit en we blijven dit ook doen omdat we dit mandaat hebben van de raad. 
Ons doel is te komen tot een helder voorstel aan de gemeenteraad als het gaat om 
het vaststellen van de structuurvisie windenergie, waarbij de raad weloverwogen een 
belangenafweging kan maken.  
 
Volledige openheid, transparantie en zorgvuldigheid 
Na overleg tussen wethouder Didi Dorrestijn-Taal, burgemeester Asje van Dijk en het 
actiecomité op 19 september over het juridisch ingewonnen advies (de “legal opinion” 
geschreven door Veltman) van het actiecomité, is besloten om vanuit volledige 
openheid en transparantie in dit proces een extra juridische reactie in te winnen over 
enkele standpunten van het actiecomité. Dit houdt in dat we enkele vragen en/of 
uitspraken die in het overleg tussen actiecomité, portefeuillehouder en burgemeester 
zijn besproken, willen laten beoordelen en willen laten toetsen door onze jurist en ook 
door de jurist die de “legal opinion” heeft geschreven. Op deze wijze krijgt de 
gemeenteraad de mogelijkheid om met alle verkregen (juridische) informatie een 
weloverwogen besluit te nemen.  
De vragen leggen we vooraf aan het actiecomité voor met het verzoek om een reactie. 
Als gemeente nemen we de kosten voor deze juridische beoordeling op ons.   
 
We verwachten dat we deze vragen eind van de week in concept kunnen toesturen 
aan het actiecomité. 


